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sport
Dále v sešitu:
D4 MS v atletice
D6 Kultura
D8 TV program

Tip na sportovní přenos
Fotbal: Man. United – Fulham
Neděle, 14.25, NovaSport

HOKEJ Startuje čtvrtfinále
Extraliga speciál: dvě strany
o velké bitvě o titul Strany D2+D3

Krátce
ATLETIKA

Šerble na halovém MS
skončil bez medaile

DAUHÁ Sám ještě před šampioná-
tem říkal: „Medaile by tentokrát
byla snem.“ A bohužel platí, že de-
setibojař Roman Šebrle už si své
sny neplní v takové míře jako dřív:
na halovém mistrovství světa v ka-
tarském Dauhá obsadil Šebrle
v sedmiboji páté místo se ziskem
6024 bodů. Vyhrál Američan
Bryan Clay, který nasbíral 6204
bodů a obhájil titul. Druhý skončil
jeho krajan Hardee (6184), třetí byl
Rus Drozdov (6141). Šebrle se
chce s kariérou loučit na olympiá-
dě v Londýně 2012. (tm)

» Více čtěte na str. D4

FOTBAL

Lampard: „Henryho“
ruku bych taky nepřiznal
LONDÝN Záložník Chelsea Frank
Lampard připustil, že v dnešním
fotbale se na fair play příliš nehra-
je. Jednatřicetiletý fotbalista pro-
hlásil, že kdyby hraním rukou po-
mohl anglické reprezentaci do finá-
le mistrovství světa, k porušení
pravidel by se nepřiznal. „Neřekl
bych ani slovo,“ odpověděl Lam-
pard v magazínu ShortList na otáz-
ku, jak by se zachoval, kdyby po-
mohl Anglii rukou k důležitému
gólu jako Francouz Thierry Henry
v kvalifikaci s Irskem. Francie tak
postoupila na mistrovství světa
a Henry se stal terčem ostré kriti-
ky. „Thierryho mi bylo trochu líto,
protože to byla instinktivní reak-
ce,“ dodal. (ČTK)

CYKLISTIKA

Kreuziger ve Francii
bojoval o stupně vítězů

TOURRETES-SUR-LOUP Královská
etapa čekala včera na cyklisty při
prestižním závodu Paříž-Nice. Ro-
man Kreuziger do ní vstupoval ze
3. místa celkové klasifikace za Špa-
něly Contadorem a Valverdem.
Těsně před cílem mělo rozhod-
nout drsné desetikilometrové stou-
pání na Col de Vence, s převýše-
ním 6,6 procenta. Etapa vrcholila
po uzávěrce, celá závod dokončí
cyklisté dnes v Nice. (tm)

» Výsledky na sport.idnes.cz

HÁZENÁ

Slavia jako první český
tým vyhrála interligu
VESELÍ NAD MORAVOU Házenkář-
ky Slavie Praha vyhrály jako první
český klub v historii interligu. Už
dvě kola před koncem soutěže
o tom rozhodlo jejich dnešní vítěz-
ství 34:33 ve Veselí nad Moravou.
Spanilou jízdu slávistek tak nako-
nec nepřerušily ani obhájkyně čes-
kého mistrovského titulu z Veselí,
jimž v tabulce patří druhé místo.
Pražanky jim oplatily porážku z fi-
nále Českého poháru a po 20 ko-
lech mají v čele nedostižný šestibo-
dový náskok. (ČTK)

» Tabulka soutěže na str. D4

Filip Saiver

A
réna ztracených milio-
nů.

Vyroste-li opravdu ně-
kdy v Česku národní fot-

balový stadion, zde jsou ironický
návrh, jak by se mohl jmenovat.

V auditu, který si současná fot-
balová vláda nechala vypracovat
na tu minulou, nenajdete větší
průšvih, než ten týkající se machi-
nací okolo výstavby stadionu.

„Ale od ideje na národní stadi-
on mě to neodradilo,“ tvrdí nyněj-
ší šéf svazu Ivan Hašek. „Bude-li
možnost, pokusím se ji postavit.“

O totéž se „pokusili“ i jeho před-
chůdci. Výsledek jejich snažení
shrnuje audit; na deskách jejich
zprávy by mělo stát varování, že
její četba není nic dobrého pro
lidi se slabými nervy a srdcem spe-

ciálně u kapitoly „Národní stadi-
on“ by mělo být upozornění zvý-
razněno tučným písmem.

Zjednodušeně lze psát:
Vydaná částka v souvislosti se

stadionem – 15,429 milionu.
Výsledek – téměř nula.
Navíc u mnoha milionů není

jasné, kam a na co vlastně šly.
Jediný viditelný efekt vynalože-

ných peněz byl, že v březnu 2007
byla představena studie stadionu,
který měl vyrůst na místě dnešní-
ho stánku Sparty a po pravdě, futu-
ristický model národní arény vypa-
dal velmi povedeně a impozant-
ně.

Krásně se pak o stadionu snilo
a v takovém opojení nic nebránilo,
aby uvolněna rozhodující část pro-
středků. Vem čert, že studie byla,
jak píše audit, silně nerealistická...

Za sny je ovšem třeba jít vzdor
všemožným protivenstvím. Tedy
i přes výrazná negativní stanovis-
ka ke stadionu na Letné od Národ-
ního památkového ústavu i exper-
tů pražského magistrátu.

Vyhozených peněz si ještě před
auditory všimla revizní komise sva-
zu, jež konstatovala škodu přes
6 milionů. Jenže v ní seděli muži,
kteří byli s Košťálem a spol. v ote-
vřené válce a byli označováni za

kverulanty, za rebely bez příčiny.
Jenže „rebelové“ byli ještě mírní:
auditoři míní, že výše od vzduchu
vyhozených peněz se blíží devíti
milionům.

Když před třemi roky tehdejší
mocní maketu stadionu pyšně
ukazovali, mluvili orientačně
o roku 2010 jako o době, kdy by
mohla skutečně stát.

Za tu dobu se toho spoustu
změnilo, Košťál už například není
místopředsedou svazu, ale spoko-
jeným hoteliérem v Rakousku.
U stavby národního stadionu se
však čas zastavil, nebyl položen
ani základní kámen...

PRAHA Kde sebrala tu sílu? Marti-
na Sáblíková vybojovala ve finále
Světového poháru rychlobruslařů
druhé místo na své nejslabší trati
1500 metrů.

Ještě nikdy nebyla na této
distanci tak blízko k triumfu. Pou-
hých 12 setin ji dělilo od vítězné
Kanaďanky Grovesové.

To byl včera nejzřetelnější český
zápis do mimořádného víkendu
zimních sportů.

Další dva olympijští hrdinové ji
nenapodobili, i když Šárka Záhrob-

ská měla ve slalomářském finále v
Garmischi dobře našlápnuto. Po
úvodním kole byla druhá za Raku-
šankou Schieldovou, hrubá chyba
v úvodu druhého dějství ji však od-
soudila k poklesu na 9. příčku.

Lukáš Bauer naopak ztratil me-
dailové ambice nedlouho po star-
tu „královského“ maratonu na nor-
ském Holmenkollenu, závodu na
50 kilometrů volně s hromadným
startem. Smečka běžců na lyžích
českémů reprezentantu ujížděla,
on zprvu bojoval jen ve třetí desít-

ce. Teprve později se propracová-
val vpřed na konečné 17. místo.

Vítěz? Norské „zvíře“ Petter Nor-
thug. Přesto, že byl předtím ne-
mocný a trenéři mu start rozmlou-
vali.

Tím je prakticky zodpovězena
otázka, kdo bude celkovým vítě-
zem Světového poháru. Norův ná-
skok je pro Bauera už prakticky ne-
dostižitelný.

To Sáblíková dál sbírá úspěchy,
kam se podíváte. Přitom se ještě
v pátek ráno nechávala trenérem
Novákem přemlouvat ke startu ve
finále na 3 000 metrů. Pak ho ovlád-
la. „A teď si to vychutnávám,“ říka-
la. Do patnáctistovky nastupovala
s klidem v duši – a bylo to znát.

V předposledním páru soutěže
ji los svedl s Kanaďankou Schussle-

rovou, stejnou protivnicí jako na
olympiádě. Češka odstartovala ješ-
tě rychleji než ve Vancouveru, s
první třístovkou za 26,7 – a neustá-
le zrychlovala. V cíli byla v čase
1:58,27 průběžně první, teprve Gro-
vesová z posledního páru ji porazi-
la. Sáblíková tak vybojovala i ko-
nečné 3. místo v celkovém pořadí
Světového poháru na 1 500 metrů.

A její kolegyně Karolina Erbano-
vá v tentýž den získala dva bronzy
na mistrovství světa juniorek, na
trati 1 000 metrů a ve čtyřboji.

Zda se příští týden sejdou na mi-
strovství světa žen ve čtyřboji, ne-
chává i kouč Petr Novák otevřené:
„Dejte mi čas tak do úterka, pak
budu moudřejší, zda bude i Marti-
na na čtyřboji startovat.“

Tomáš Macek

Zima ještě neřekla poslední slovo, boje o poháry
vrcholí. Martina Sáblíková ukázala světu: už i na trati
1 500 metrů se mnou počítejte na nejvyšší stupně.
Jak si vedli další čeští medailisté z Vancouveru?

Její slavné chvíle nekončí Takto slavila rychlobruslařka Martina Sáblíková na olympiádě ve Vancouveru své druhé zlato a s úspěchy pokračuje i po hrách Foto: Michal Růžička, MF DNES

Dál sbírá trofeje Pohár pro
vítězku Světového poháru na
dlouhých tratích Foto: AP

Bude stát? Maketa národního
stadionu Repro: MF DNES

Finanční skandál: letos měl podle bývalého fotbalového vedení stát národní stadion, místo toho se ale řeší zmizelé peníze

Nový stadion? Ne, studna na ztracené miliony

HOKEJ Hvězda ligy
Martin Straka:
rozhovor Strana D2

Druhá! Sáblíková pořád září,
síla jí zůstala i po hrách


